
 Zápis č.4/IV./2014 
 Krajské rady KO ČUS Kraje Vysočina  
  
 

Datum konání:  26. května 2014 od 13,00 hod., ukončení 14,30 hod. 
Místo konání:  KO ČUS Kraje Vysočina 
Předsedající:  Ing. Vítězslav Holub – předseda KO ČUS Kraje Vysočina 
Přítomni: Ing. Vítězslav Holub, Kokeš Luboš, Václav Paulík, Mgr. Jiří Havlík, Petr Honzl, 

Pavel Pech, Alena Pajdová,Stanislav Teplan 
Omluveni: Milan Reich, PaedDr. Jiří Švec 
Hosté:  
Účast: 100% (regiony – 75 %, svazy 80 %) 

krajská rada byla usnášení schopná 
 
Program: 
1. Úvodní slovo předsedajícího a návrh programu jednání 
2. Schválení programu jednání a kontrola usnesení 
3. Schválení usnesení hlasování per-rollam 
4. Aktuální informace z činnosti ČUS 
5. Stav ekonomických a provozních opatření k zajištění činnosti KO ČUS Kraje Vysočina 
6. Příprava 14. VH KO ČUS Kraje Vysočina 
7. Diskuse 
8. Usnesení a závěr 
 
Písemné přílohy k jednání: 
1. Schválení "Hlasování per-rollam" uskutečněné v období 14.11.-.18.11.2013 
2. Schválení "Hlasování per-rollam" uskutečněné v období 11.12.- 20.12.2013 
3. Přehled činnosti svazů Kraje Vysočina sdružených v KO ČUS k 20.5.2014 
4. Statistika členské základny KO ČUS Kraje Vysočina k 31.12.2013 
5. Přehled dotace na rok 2014 ze Všesportovního kolegia Kraje Vysočina 
6. Návrh rozpočtu na rok 2014 
7. Návrh materiálů pro 14. VH KO ČUS Kraje Vysočina 
8. Přehled smluv o součinnosti s krajskými sportovními svazy na rok 2014 
9. Výsledovka KO ČUS Kraje Vysočina za rok 2013 
10. Výsledovka KO ČUS Kraje Vysočina za 1. čtvrtletí roku 2014 
11. Náklady a výnosy svazů - středisek KO ČUS Kraje Vysočina za rok 2013 
12. Návrh manažera krajského Servisního centra sportu Kraje Vysočina VY/2014/1 
13. Zápis Revizní komise KO ČUS Kraje Vysočina 

 
   

1. Úvodní slovo předsedajícího a návrh programu jednání 
 
V úvodu jednání předsedající KO ČUS Kraje Vysočina přivítal přítomné členy Krajské rady (dále 

KR) a seznámil je s programem jednání.  
 

2. Schválení programu jednání a kontrola usnesení 
 
Program jednání KR byl všemi přítomnými schválen v podobě, v jaké byl předložen 

předsedajícím. Kontrola usnesení: 
  
Usnesení č. 12/IV./2013 až 17/IV./2013 byla splněna. 
 

3. Schválení usnesení hlasování per-rollam 
 
KR KO ČUS Kraje Vysočina v souladu s Jednacím řádem KR KO ČUS Kraje Vysočina článkem 4 

schvaluje následující usnesení: 
 
Usnesení č. 18/IV./2013 
Krajská rada KO ČUS Kraje Vysočina vzala na vědomí návrh manažera KO ČUS Kraje 

Vysočina na rozdělení listopadové části dotace Programu V. MŠMT na jednotlivá OS ČUS Kraje 
Vysočina. 



Usnesení č. 19/IV./2013 
Krajská rada KO ČUS Kraje Vysočina vzala na vědomí návrh manažera KO ČUS Kraje 

Vysočina na rozdělení neinvestiční dotace z MF na jednotlivá OS ČUS Kraje Vysočina. 
 

4. Aktuální informace z činnosti ČUS 
 

 Předseda KO ČUS Kraje Vysočina seznámil členy KR s aktivitami, které KO ČUS Kraje 
Vysočina uskutečnila: 
 

 Hodnocení 6. Zimní olympiády dětí a mládeže - od 19.-24.1.2014 hostila Vysočina ZODM. Na 
této významné sportovní akci se podílela i KO ČUS Kraje Vysočina - předseda ing. Vítězslav 
Holub byl členem organizačního výboru. Od počátku ZODM byl problém s počasím, neboť 
zima nebyla ani na Vysočině, což přineslo organizátorům značné komplikace. Díky 
obrovskému úsilí pořadatelů se podařilo zajistit náhradní řešení především pro alpské 
disciplíny, a tak ZODM proběhla bez komplikací. Vysočina skončila v hodnocení krajů na 4. 
místě. Předsedovi KO ČUS Kraje Vysočina bylo na slavnostním vyhodnocení dne 11.4.2014, 
které spolupořádal ČOV a Kraj Vysočina, předáno Čestné uznání za práci při přípravě a 
organizaci těchto Her. 
 

 Kulatý stůl k problematice "Systémového financování sportu na Vysočině" - dne 7.4.2014 
pořádalo oddělení mládeže a sportu Krajského úřadu Kraje Vysočina ve spolupráci s Krajskou 
organizací České unie sportu Vysočina diskusní  fórum - kulatý stůl k problematice 
systémového financování sportu na Vysočině. Účastníky setkání byly sportovní střešní 
organizace a krajské sportovní svazy. Hlavním bodem programu bylo představení 
dosavadního systému podpory sportu na Vysočině. V prezentaci představil předseda KO ČUS 
Kraje Vysočina ing. Vítězslav Holub vznik a vývoj podpory financování sportu na Vysočině a 
přiblížil obsahovou náplň systémových dotačních programů, kterými Kraj Vysočina sport 
podporuje. Další část byla věnována Krajským centrům talentované mládeže. Zde vystoupili 
představitelé zastupující KCTM. Za hokejové vystoupil pan Bedřich Ščerban, za fotbalové ing. 
Zdeněk Tulis, za plavání Mgr. Petr Ryška, za basketbalové Martin Háj a za stolní tenis ing. 
Petr Vachtfeidl. Všichni představili činnost KCTM svých sportovních odvětví a zhodnotili 
přínos této systémové podpory. V dalším průběhu představil předseda Všesportovního kolegia 
kraje Vysočina Mgr. Luboš Straka systém financování z dotace na mládež, kterou Kraj 
Vysočina poskytuje pro TJ, SK prostřednictvím střešních sportovních organizací. 
Nejpřínosnějším bodem byla diskuse s z níž vyplynula tato témata k dalšímu jednání: 
- Problematika informovanosti sportovní veřejnosti o systémové podpoře sportu na 

Vysočině ze strany Kraje Vysočina  
- Problematika vymezení podpory sportu a volného času  
- Vznik nových subjektů na sportovním poli - tzv. podnikatelů ve sportu - finanční podpora 

sportu přilákala na sportovní pole i subjekty, jejichž hlavním posláním není výchova 
sportovců v dlouhodobém horizontu, ale jejich hlavním záměrem je prostřednictvím 
různých krátkodobých projektů financovat svoje "sportovní" podnikání. 

- Krajské sportovní hry dětí a mládeže - představení záměru uspořádání Krajských 
sportovních her dětí a mládeže v roce 2016.  
 

 Pracovní seminář k problematice Krajských center talentované mládeže - vedoucí oddělení 
mládeže a sportu Krajského úřadu Kraje Vysočina ing. Milan Kastner představil nová pravidla 
pro vznik a přidělování dotací na krajská centra talentované mládeže platná od 12.2.2014. 
Jednoznačně definoval požadavky na správné vyplnění žádostí o dotaci a upozornil na 
skutečnost, že kdo nedoručí svoji žádost nejpozději do 30.6.2014 nebude pro rok 2015 do 
podpory KCTM zařazen. Přehled dotací na jednotlivá KCTM v roce 2014: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Jednání Všesportovního kolegia Kraje Vysočina - předseda KO ČUS Kraje Vysočina seznámil 
přítomné členy Krajské rady s jednáními VK, která se uskutečnila v uplynulém období. 
Jednání byla zaměřena především na sběr členské základny sportovních organizací s jejím 
následným využitím při dělení 4 mil. dotace. V rámci březnového jednání proběhly i volby na 
předsedu a místopředsedu Všesportovního kolegia. Opětovně byli zvoleni předsedou Mgr. 
Luboš Straka (AŠSK) a místopředsedou Ing. Karel Coufal (ČASPV). Přehled dotací na 
jednotlivé střešní sportovní organizace pro rok 2014 ukazuje následující tabulka: 

 

Okresní sdružení ČUS Členi 10% Na členy Celkem 

Okresní sdružení sportů Havlíčkův 

Brod 
3 029 8 000 Kč 304 363 Kč 312 363 Kč 

Jihlavská unie sportu 3 831 8 000 Kč 384 950 Kč 392 950 Kč 

Tělovýchovné sdružení Vysočina o.s., 

Pelhřimov 
3 242 8 000 Kč 325 765 Kč 333 765 Kč 

OTS  ČSTV Třebíč 4 034 8 000 Kč 405 348 Kč 413 348 Kč 

OTS Žďár nad Sázavou, o.s. 3 433 8 000 Kč 344 958 Kč 352 958 Kč 

Celkem  17 569 40 000 Kč 1 765 384 Kč 1 805 384 Kč 

 
 

 Informace z jednání Valné hromady České unie sportu přednesl předseda KO ČUS Kraje 
Vysočina. VH ČUS proběhla 26. dubna 2014 v Nymburce a řešila mj. podfinancování TJ a SK. 
Bylo konstatováno, že sport je podfinancovaný zejména z úrovně státu. Vedení ČUS se snaží 
zajistit nové zdroje pro financování mládeže a také pro financování provozu sportovních 
zařízení v majetku TJ a SK. Významným rozhodnutím VH, bylo projednání návrhu na vložení 
majetku Sportovního centra Nymburk do nového subjektu s názvem Národní sportovní 
centrum Nymburk, zapsaný spolek. Toto řešení umožní přistoupit k projektu revitalizace 
tohoto sportovního centra dalším subjektům. V prvé fázi to bude Český olympijský výbor s 
hodnotou dosavadních projektů, jejichž úhradu dosud zajistil. Dalšími subjekty mohou být 
jakékoli další subjekty jak ze sportovního, tak municipálního, státního či jiného prostředí. 
 

 Členům KR byly podány informace z činnosti sdružených členů KO ČUS Kraje Vysočina. V 
Okresním sdružení sportů Havlíčkův Brod byl po úmrtí jeho předsedy Oldřicha Bíny zvolen na 
VH dne 27.3.2014 nový výkonný výbor v čele s novou předsedkyní paní Martinou Kubalovou. 
Další změny nastaly ve svazové struktuře - Krajský šachový svaz namísto Václava Paulíka 
povede paní Eva Kořínková a svaz lyžařů povede nově pan Vratislav Čamek. Dále byly 
podány informace z hodnotících konferencí krajských svazů - stolního tenisu, která se 
uskutečnila 23.4.2014 (informace podal pan Teplan) a ledního hokeje, která se uskutečnila 
3.5.2014 (informace podal ing. Holub).  
 



 Předseda KO ČUS Kraje Vysočina seznámil dále přítomné s vyjednáváním s dalšími svazy, 
které by se mohly zapojit do naší krajské organizace. V této chvíli se jedná o Krajský svaz 
cyklistiky Vysočina (předseda Ing. Jiří Bartizal), Česká florbalová unie - kraj Vysočina 
(předseda Jiří Kučera), Krajský svaz házené Vysočina (předseda Ing. Zdeněk Tůma). 
 

5. Stav ekonomických a provozních opatření k zajištění činnosti KO ČUS 
Kraje Vysočina 

 
Členové KR KO ČUS Kraje Vysočina byli informováni o hospodaření KO ČUS k 31.12.2013 

střediska 1 - Aparát. Náklady byly čerpány dle plánu a jejich výše byla k 31.12.2013 ve výši 99,9 % 
plánu. Bylo konstatováno, že nedošlo k výrazným odchylkám od plánovaného rozpočtu z hlediska 
celkového rozpočtu. Odchylky v jednotlivých položkách byly zdůvodněny. Dále byla KR informována o 
hospodaření dalších středisek - krajských sportovních svazů bez právní subjektivity. V této souvislosti 
byly také tlumočeny závěry z jednání Revizní komise, které proběhlo dne 7.5.2014 včetně zápisu z 
tohoto jednání.  

Členové Krajské rady byli seznámeni s upřesněním východisek pro sestavení rozpočtu a jeho 
návrhem pro rok 2014. Návrh rozpočtu je ve výši 838 tis. Kč a je navržen jako vyrovnaný. V této 
souvislosti přijala KR KO ČUS Kraje Vysočina následující rozhodnutí: 

 
Usnesení č. 1/IV./2014 

Krajská rada KO ČUS Kraje Vysočina vzala na vědomí návrh rozpočtu na rok 2014 s tím, že 

bude předložen ke schválení Valné hromadě dne 9.6.2014. 
 
Zároveň byly podány informace o hospodaření v 1. čtvrtletí roku 2014. Nutno konstatovat, že v 

tomto období zatím KO ČUS Kraje Vysočina nezískala žádné finanční zdroje a náklady organizace 
jsou hrazeny z provozního fondu. V minulém týdnu jsme získali první informace o financování SCS v 
kraji Vysočina. KO ČUS Kraje Vysočina obdrží na činnost krajského servisního centra zálohu ve výši 
140 tis. Kč a na činnost okresních SCS částku 375 tis. Kč. Manažer KO ČUS Kraje Vysočina provedl 
návrh rozdělení zálohy pro OS ČUS v jednotné výši 75 tis. Kč na každé OS ČUS. V této souvislosti 
přijala KR KO ČUS Kraje Vysočina následující usnesení: 

 
Usnesení č. 2/IV./2014 
Krajská rada KO ČUS Kraje Vysočina vzala na vědomí návrh manažera KO ČUS Kraje 

Vysočina na rozdělení zálohy dotace Programu V. MŠMT na jednotlivá OS ČUS Kraje Vysočina. 
 

6. Příprava 14 VH KO ČUS Kraje Vysočina 
 

Členům KR byl předložen k projednání návrh materiálu pro VH, která se bude konat 9.6.2014. 
Řídícím jednání byl pověřen Pavel Pech. Materiály pro jednání budou vyvěšeny v týdenním předstihu 
na webových stránkách KO ČUS Kraje Vysočina a v písemné podobě budou k dispozici před 
jednáním VH. K materiálům proběhla věcná diskuse na jejímž základě bylo přijato následující 
usnesení: 

 
Usnesení č. 3/IV./2014 
Krajská rada KO ČUS Kraje Vysočina schválila materiály pro jednání 14. VH a uložila 

manažerovi KO zajistit v předstihu informovanost sdružených členů prostřednictvím webových 
stránek a v písemné podobě přeložit tyto materiálu před jednáním VH. 

 

7. Diskuse, usnesení a závěr 
 

 Pavel Pech informoval přítomné o reakci KFS na iniciativu, která měla změnit systém fotbalového 
KCTM.  

 Petr Honzl informoval přítomné s činností Krajského svazu lyžařů Vysočina. Dále informoval o 
financování svazu lyžařů z programu V. MŠMT popř. ze zdrojů ČOV. Informoval o vzniku 
lyžařských center, která by se měla přispět k přípravě reprezentantů. 

 Ing. Holub podal informace z jednání VV ČUS a jeho komisí - informace k dotačním programům 
MŠMT pro rok 2014 i výhled pro rok 2015.  

 Členové KR byli seznámeni se statistikou členské základy k 31.12.2013. 

 Václav Paulík - v diskusi hovořil o změnách ve vedení Krajského šachové svazu Vysočina. Dále 
hovořil o realizovaných akcích, především o oslavách 100. výročí založení šachu v Havlíčkově 
Brodě. Při této příležitosti byl pořádán šachový turnaj pro mládež, kterého se zúčastnilo 129 dětí.. 



KO ČUS Kraje Vysočina byla požádána mimo jiných subjektů o podporu této významné události, 
V této souvislosti přijala Krajská rada následující usnesení: 
 
Usnesení č. 5/IV./2014 
Krajská rada KO ČUS Kraje Vysočina schvaluje příspěvek na ceny pro turnaj dětí a mládeže 
při příležitosti 100. výročí založení šachu v Havlíčkově Brodě ve výši 3 000,- Kč. Příspěvek 
bude poskytnut TJ Jiskra Havlíčkův Brod.  

 

 Stanislav Teplan informoval o činnosti Krajského svazu stolního tenisu včetně Krajské konference, 
která byla v tomto roce volební. 

 Alena Pajdová – informace o akcích Sportuj s námi v okrese Žďár nad Sázavou. 

 Diskuse byla vedena průběžně ke všem bodům jednání.  
 
Usnesení byla přijata v rámci programu dle jednotlivých bodů. V závěru jednání poděkoval 

předsedající  členům KR za účast a konstruktivní diskusi. 
 
Zapsal dne 26.května 2014  
Ing. Holub Vítězslav 
 

 


